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Posudek školitelky 

 
 

 

Mgr. Magdaléna Rysová zahájila své doktorandské studium na FF UK v akademickém roce 

2012/13. Tématem její doktorské dizertace byl výzkum konektivních diskurzních prostředků, 

a to takových, které - na rozdíl od konektorů jednoslovných – mají složitější (vnitřní) 

strukturu. 

 

Jak dokládá soupis její účasti na řadě výzkumných projektů (některé z nich sama vedla, 

některých se účastnila jako členka výzkumného týmu), výzkumné práci se věnuje soustavně a 

cílevědomě. Její výsledky jsou také výzkumnou komunitou ceněny, o čemž svědčí skutečnost, 

že řada (cizojazyčných) příspěvků, v nichž zveřejňovala své výsledky, byla přijata na 

několika vědeckých konferencích, a to především mezinárodních. 

 

Ve své doktorské práci se soustřeďuje (zcela v souladu s původním zadáním) na popis a 

analýzu diskurzních (tj. textových) konektorů v češtině. Zaměřuje se především na takové 

prostředky schopné spojovat jednotlivé úseky textu v jeden koherentní celek, které samy mají 

jistou vnitřní strukturu, tedy nejsou jednoslovné. Pro tyto prostředky užívá termínu 

sekundární. Materiálem pro její analýzu jsou data Pražského závislostního korpusu a také 

neanotovaná data Českého národního korpusu.. Je třeba zdůraznit, že sama anotaci dat PZK 

provedla. Anotaci českých dat pak srovnává s anotací dat anglických (jak je provedena 

v Pennsylvánském diskursním korpusu., Penn Discourse Treebank). Vedle vlastní analýzy 

sleduje též četnost primárních a sekundárních konektorů, a to v pozici vnitrovětné i 

mezivětné. Na základě své analýzy pak doktorandka dochází k řadě teoretických závěrů, 

jejichž uplatnění jistě bude východiskem dalších studií o výstavbě diskurzu a diskurzních 

vztazích.  

 

Předložená práce je velmi dobře strukturovaná a jasně formulovaná. Autorka dobře využívá 

dostupné literatury k tématu, a ve svém vlastním přístupu je konsistentní. Opírá se o 

soustavný empirický výzkum, který využívá k formulaci teoretických závěrů. 

 

Jako školitelka mohu s radostí konstatovat, že stejně soustavná a intenzívní byla i její 

průběžná práce v rámci studia. Svědčí o tom mj. i skutečnost, že svou doktorskou práci 

předkládá již na konci třetího roku doktorandského studia. Jsem přesvědčena, že své kvality 

prokáže i v průběhu obhajoby práce. 
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